
 
 

 
Jaarverslag 2024 St. Gedenkplaats Gorcumse Martelaren 1572. 
 
Namens het gehele bestuur bieden wij u hierbij het jaarverslag 2024 aan.  

 
De Stichting Gedenkplaats Gorcumse Martelaren 1572 heeft het afgelopen jaar 

bij de realisatie veel hinder ondervonden van de na-effecten van de Corona 
Pandemie. 
Bij de start van dit nieuwe jaar was het één jaar geleden dat de vergunning voor 

de realisatie van de ST. GGM1572 was verstrekt, maar stappen vooruit bleken 
moeizaam. 

Begin van dit jaar is het juridisch overleg gestart om de gedenkplaats vanuit de 
stichting aan de gemeente over te dragen, maar zelfs bij het afsluiten van dit 
kalenderjaar was er nog niets gerealiseerd. 

 
Het bestuur is dit jaar twaalf keer in vergadering bijeengekomen. 

Het bestuur is versterkt met de komst van de heer A. Groeneveld, adviseur/ 
interim bestuurder en projectmanager met betrekking tot 
bouwaangelegenheden. Indien nodig zal zijn assistent, de heer L. Koevoets hem 

vertegenwoordigen. Tevens is de heer B. Veldhuizen als bestuurder toegetreden. 
Het bestuur heeft met wederzijds goedvinden afscheid genomen van de 

ontwerper/adviseur. Ook het contact met de fotograaf uit de eerste periode van 
de voormalige Open Kathedraal is beëindigd. 
Een delegatie uit het bestuur heeft een bezoek gebracht aan het atelier van Alex 

Luigjes, de restaurateur van de gebrandschilderde ramen en het atelier van zijn 
vrouw, die kunstenares is op het gebied van schilderkunst. Het was een  

interessante kennismaking met de zeer complexe bewerkingen die er komen 
kijken bij de restauratie van gebrandschilderd glas. 
De Culturele ANBI status is te vinden op de Website.   

 
De Technische Commissie. 

Ook de Technische Commissie was zeer actief. Zij deden voorstellen ten aanzien 
van de kleuren van de frames van de ramen, de belichting en tal van andere 
zaken op technisch gebied, waar het bestuur een besluit over moest nemen.  

Bijzonder was dat de RK kerk uit Loon op Zand, een aantal cruciale ramendelen 
van Nicolaas Pieck, de gardiaan van destijds, om niet teruggegeven heeft aan de 

stichting, in verband met het sluiten van de kerk aldaar. Zo krijgt Nicolaas Pieck 
een tweede leven als onderdeel van de GGM1572 . Hiervoor is een 
toonaangevende plaats gevonden, waardoor de gedenkplaats in waarde zal 

toenemen. 
 

 
 

 
 
 

 
 



 

 
 

 
 
De commissie heeft helaas afscheid moeten nemen van haar constructeur. Hij 

heeft als dank voor zijn consciëntieuze en constructieve rekenwerk van het 
bestuur een document ontvangen, waarbij hij gevrijwaard blijft van eventuele 

schade op constructeursgebied.  
 
Daarnaast waren /zijn bestuursleden individueel of gezamenlijk actief in 

diverse werkgroepen. 
De Website 

Zo is de website volledig geactualiseerd. Deze is korter, aantrekkelijker en 
klantgerichter geworden en in samenwerking met partijen als Pepper en 
Cantrijn) in een nieuwe jasje gestoken.  

PR. 
De PR-commissie geeft inmiddels regelmatig een Nieuwsbrief uit. Deze wordt aan 

alle betrokkenen, dus ook de sponsoren, toegezonden. 
*De PR-commissie was ook op een zeer originele wijze actief bij de symbolische 

overdracht van de ramen - tot op dat moment in het bezit van de Stichting 
FOWW- aan de stichting GGM1572.  
Deze overdracht vond plaats in de voormalige kerk, waar de ramen zich 

oorspronkelijk bevonden, het huidige wooncomplex van Poort 6. 
Het was een memorabele overdracht die veel publiciteit kreeg. 

*Eveneens werden voorstellen met betrekking tot Goody’s, Gimmicks en 
Giveaways gedaan. 
*Er is een reclame Bill Board ontworpen en gemaakt voor op de plaats waar de 

ramen komen, maar dit is vanwege het traject in de bouwontwikkelingen helaas 
nog niet geplaatst. Het wachten is op groen licht. 

Sponsoring; 
Deze commissie heeft nieuwe connecties van sponsoring aangeboord en werkt 
verdere ideeën uit. 

Een bijzonder initiatief was het aanbod van de 3 Snoeken, een lokaal biertje, met 
afbeeldingen van de ramen op de flesjes waarvan een bedrag ten goede zal 

komen aan de GGM1572. 
De werkgroep bouw van Atab civieltechnisch dienst heeft de finale metingen 
verricht. Op grond hiervan zijn boven- en ondergrondse bouwtekeningen 

gemaakt en aan de gemeente aangeboden ter advisering en ondersteuning. 
De reacties hierop zijn nog niet ontvangen. 

Wel is er een onderhoud met de wethouder geweest om in het nieuwe jaar meer 
snelheid te maken dan voorheen. 
Omwoners. 

De bewoners in de nabijheid van de toekomstige plaats van de martelaren zijn 
uitgenodigd voor een actuele briefing. 

Helaas waren er weinig geïnteresseerden. 
Financiën  
De stijgende inflatie samen met de nog steeds stijgende kosten van de 

producten hebben als resultaat dat het ingezamelde geld minder waard wordt. 
Hierdoor zal er enerzijds meer geld geworven moeten worden, maar anderzijds 

moeten er vanuit de begroting onderdelen naar beneden worden bijgesteld. 
Echter zó dat de kwaliteit geen geweld wordt aangedaan. 



Samenwerken, onderhandelen, hulp in natura, schenkingen, fondsen en de 

opbrengst van de ramen verhogen en diverse (ludieke) acties zijn de middelen 
die ons ten dienste kunnen staan. Een zware opdracht voor het bestuur. En 

hopelijk bevindt zich ergens een goede en gulle gever. 
Gemeentelijk overleg, nieuwbouw. 
De gemeente heeft vergunning verleend om de voormalige disco om te vormen 

tot twee woningen welke hun voordeur aan de Kloostergang krijgen. 
Dit is eveneens een toegangspad naar de gedenkplaats. 

Hierdoor zijn de verschillende partijen zoals Thuis in Bouwen, de Project 
ontwikkelaar, Poort6 en GGM1572, bij elkaar gekomen om waar nodig mogelijk 
snelheid te maken, van elkaars voorzieningen gebruik te maken, overtollig 

gebruik te voorkomen en - waar mogelijk - samen in te kopen, waar dit 
efficiëntie en rendement oplevert. Wij houden regelmatig contact over elkaars 

voortgang omdat de planning van de partijen uiteen lopen. 
 
De Stichting hoopt en verwacht dat de Gedenkplaats Gorcumse Martelaren1572 

in 2026 zijn voltooiing zal vinden, zodat wij die allemaal kunnen bewonderen. 
 

 
Het bestuur Stichting Gorcumse Martelaren 1572. 

 


